
Protokół Nr VIII/11
sesji Rady Gminy Orla

z dnia 30 listopada 2011 r.

Obrady VIII Sesji Rady Gminy Orla odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Orla w
godzinach od 10 00- 1100. W sesji wzięło udział 14 radnych. W obradach uczestniczyli: Pan
Piotr  Selwesiuk  –  Wójt  Gminy,  Pani  Irena  Odzijewicz  –  Sekretarz  Gminy,  Pani  Joanna
Onufryjuk – Skarbnik Gminy, Pan Marek Kułakowski – Radca Prawny Urzędu Gminy Orla,
Pani Raisa Korsak Bursa - Kierownik  Placówki Terenowej KRUS w Bielsku Podlaskim, Pan
Mirosław Roszczyc Przewodniczący Rady Powiatowej Podlaskiej Izby Rolniczej w Bielsku
Podlaskim oraz sołtysi poszczególnych sołectw.
Listy obecności stanowią załączniki Nr 1, 2, 3 do protokołu.
Przebieg sesji protokołowała Pani Mariola Kubajewska – inspektor  Urzędu Gminy Orla. 

Obradom przewodniczył Pan Aleksander Klin - Przewodniczący Rady Gminy. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Orla  otworzył  obrady  VIII  sesji.  Powitał  radnych,  osoby
zaproszone oraz sołtysów. Stwierdził, że na sali jest obecnych 14 radnych, zachowane jest
qorum, a więc obrady Rady są prawomocne. Radna Maria Sajewicz usprawiedliwiła swoją
nieobecność.
Zaproponował, aby przed przyjęciem porządku obrad umożliwić zabranie głosu Pani Raisie
Korsak Bursa Kierownikowi  Placówki Terenowej KRUS w Bielsku Podlaskim. Wobec braku
sprzeciwu Przewodniczący udzielił głosu Pani Raisie Korsak Bursa.

Pani Raisa Korsak Bursa Kierownik  Placówki Terenowej KRUS w Bielsku Podlaskim
poinformowała  wszystkich  zebranych  o  zdaniach  realizowanych  prze  placówkę,  którą
reprezentuje oraz o nowych zasadach opłacania składek. Omówiła także kwestie dotyczące
przyznawania prawa do emerytury rolniczej.

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem, czy będą zgłaszane inne zapytania do
Kierownika  Placówki Terenowej KRUS. W związku z brakiem zapytań  Przewodniczący
Rady Gminy podziękował Pani Raisie Korsak Bursa za przybycie na obrady Sesji. 

Następnie głos zabrał  radny Marek Chmielewski.  Zaproponował,  aby udzielić  głosu Panu
Mirosławowi Roszczycowi Przewodniczącemu Rady Powiatowej Podlaskiej Izby Rolniczej w
Bielsku Podlaskim.

Przewodniczący Rady poinformował,  iż z  uwagi  na fakt,  iż pan M. Roszczyc przybył  na
obrady Rady Gminy Orla, bez uprzedniego powiadomienia o swoim przyjeździe, udzieli mu
głosu w „Wolnych wnioskach”.

Ad. 2.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy Orla przedstawił projekt porządku obrad.
Przypomniał, iż został on radnym przesłany w zaproszeniach na sesję. 
Zaproszenia stanowią załączniki Nr 4, 5, do protokołu.
Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  do  projektu  porządku  obrad  będą
zgłaszane uwagi bądź propozycje zmian.
Do porządku  obrad wniosków i  uwag nie  wniesiono wobec czego  Przewodniczący Rady
Gminy Orla zarządził głosowanie nad porządkiem obrad.
Rada  Gminy  w  zarządzonym  jawnym  głosowaniu  (14  głosami  ,,za”,  0  -  ,,przeciw”,  
0 – ,,wstrz.”) przyjęła następujący porządek obrad:



1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Rozpatrzenie informacji o realizacji zadań gminy w okresie między sesjami.
5. Analiza informacji o realizacji obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych.
6. Podjęcie uchwał Rady Gminy Orla:

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 r.,
2) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,
3) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,
4) w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych,
5) zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniego  Planu

Inwestycyjnego gminy Orla na lata 2009 – 2012,
6) w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Orla,
7) w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  studium  uwarunkowań  i

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Orla,
8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego  terenów  przemysłowo-składowych  i  zabudowy
usługowo-produkcyjnej na gruntach wsi Topczykały w gminie Orla,

9) w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego.
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.
8. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania.
9. Wolne wnioski.
10. Zakończenie obrad.

Ad. 3.  Przewodniczący Rady Gminy Orla zwrócił się  z zapytaniem, czy do protokołu  
z poprzedniej sesji będą wnoszone uwagi bądź zastrzeżenia. 
Uwag i zastrzeżeń do protokołu nie wniesiono, wobec czego Przewodniczący zaproponował
jego przyjęcie bez odczytania. 
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (za – 13 przeciw – 1, wstrz. – 0) przyjęła bez
odczytania Protokół Nr VII/11 sesji Rady Gminy Orla z dnia 21 września 2011 r.

Ad. 4. Informację o realizacji zadań gminy w okresie między sesjami przedstawił Pan Piotr
Selwesiuk - Wójt Gminy Orla. 
Wójt poinformował, iż w okresie między sesjami zostały zrealizowane następujące zadania:

1) w dniach 16 sierpnia – 09 września br. na terenie gminy Orla przeprowadzono zbiórkę
wyrobów zawierających azbest.  Zebrano ponad 196 ton odpadów. Koszt  realizacji
projektu  wyniósł  76.372,63  zł.  Mieszkańcy  nie  partycypowali  w  kosztach
przedsięwzięcia. Sprawozdanie z realizacji zadania przeszło pomyślną weryfikację i w
listopadzie  2011  r.  Gmina  Orla  otrzymała  1-szą   transzę  dotacji  w  wysokości
38.186,32 zł, 2-ga transza w tej samej wysokości zostanie wpłacona na konto gminy
do końca stycznia 2012 r.; 

2) po  weryfikacji  wniosku  o  płatność  oraz  po  przeprowadzeniu  kontroli  w  miejscu
realizacji  projektu  “Zagospodarowanie  centrum  miejscowości  Orla”  została
zatwierdzona do wypłaty kwota wydatków kwalifikowanych w wysokości 232.633 zł,
która ma być przekazana do budżetu gminy do końca b.r.;

3) w listopadzie  br.  został  przygotowany i  złożony wniosek o przyznanie pomocy w
ramach działania 413 “Wdrażanie lokalnych strategii  rozwoju” objętego PROW na
lata  2007-2013  na  “Remont  świetlicy  wiejskiej  we  wsi  Gregorowce”.  Całkowita
wartość projektu wynosi 90.192,32 zł, w tym wnioskowana kwota pomocy 55.000,00
zł.  Projekt  zakłada  m.in.  przebudowę  dachu,  wykonanie  elewacji  zewnętrznej,
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wykonanie  nowej  instalacji  elektrycznej  oraz  remont  wewnątrz  pomieszczenia.
Termin zakończenia zadania – do 30 września 2012 r.;

4) na odcinku drogi Orla - Krywiatycze o długości 966 mb położono nową nawierzchnię
asfaltową. Inwestycja kosztowała 200.000,00 zł i została sfinansowana przez Gminę
Orla kwotą 130.000,00 zł, a Powiat Bielski wydatkował 70.000,00 zł.; 

5) Gmina Orla wyraziła akces uczestnictwa w V edycji programu “Moje boisko – Orlik
2012”, pod warunkiem otrzymania na ten cel dotacji  z Ministerstwa Sportu oraz z
budżetu samorządu województwa podlaskiego;

6) zostało zlecone opracowanie dokumentacji na wykonanie odwodnienia dróg:

- we wsi Gregorowce (droga zagumienna przy mleczarni),

- skrzyżowania Orla-Antonowo-Mikłasze (w lesie);

7) trwa kapitalny remont świetlicy wiejskiej we wsi Topczykały. Koszty przedsięwzięcia
w wysokości ok. 30 tys. Euro w całości zostaną pokryte przez firmę Swedspan Sp. z
o.o. z siedzibą w Koszkach;

8) rozpoczęto remont świetlicy wiejskiej we wsi Szernie, w ramach którego planuje się
zaadaptowanie pomieszczenia na cele zaplecza kuchennego oraz wykonanie toalety;

9) w 2011 r. gmina dofinansowała budowę 4 przydomowych oczyszczalni ścieków;

10) Gmina  otrzymała  I-szą  nagrodę  w  wysokości  2.800  zł  w  finale  wojewódzkim
konkursu  “Przyjazna  wieś”  na  realizacje  projektów  na  terenach  wiejskich  z
wykorzystaniem środków unijnych  w kategorii infrastruktury technicznej;

11) zakończono  prace  związane  z  ustawieniem  na  terenie  gminy  Orla  tablic
dwujęzycznych. Całkowity koszt zadania wyniósł 80.889,63 zł (wykonawcy naliczono
i  potrącono kary  umowne z  tytułu  przekroczenia  terminu realizacji  zamówienia w
wysokości 8.987,70 zł). Zadanie w całości zostało sfinansowane z dotacji otrzymanej
z MSWiA;

12) Gmina podpisała umowę z PZD w Bielsku Podlaskim na zimowe utrzymanie dróg
powiatowych na terenie gminy Orla;

13) 1 października 2011 r. obchodziliśmy jubileusz 65-lecia powstania zespołu Orlanie. 

14) 18 listopada br. na sali  konferencyjnej Urzędu Gminy Orla  odbyła się  uroczystość
wręczenia  medali  parom  małżeńskim,  które  wspólnie  przeżyły  50  lat.  Jubileusz
obchodziło 12 par;

15) została  przygotowana  dokumentacja  niezbędna  do  opracowania  programu
ubezpieczeniowego dla Gminy Orla. Obejmuje on wszystkie jednostki samorządowe
oraz strażaków OSP;

16) we wrześniu br. przyjęto i rozpatrzono 54 wnioski o przyznanie pomocy materialnej o
charakterze  socjalnym  dla  uczniów  zamieszkałych  na  terenie  gminy.  Pomoc
przyznano 49 uczniom, 5 wniosków załatwiono odmownie z powodu przekroczenia
kryterium dochodowego, które wynosi 351 zł;

17)  w ramach rządowego programu “Wyprawka szkolna” przyznano pomoc 23 uczniom
na ogólna kwotę 5.080,22 zł na zakup podręczników;

18)  29  listopada  2011 r.  podpisane  zostało  porozumienie  z  Wojewodą Podlaskim na
dofinansowanie  pracodawcom  kosztów  kształcenia  młodocianych  pracowników.
Wnioski o dofinansowanie dotyczą 5 młodocianych zamieszkałych na terenie Gminy
Orla;
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19) prowadzone były prace związane z usuwaniem bieżących awarii, nawożeniem dróg,
wycinka drzew, naprawą przepustów itp.

Na  zakończenie  Wójt  zwrócił  się  z  prośbą  do  sołtysów,  którzy  są  zainteresowani
otrzymywaniem gazety Sołeckiej, aby wpisali się na listę, która znajduje się w pokoju Nr 8 u
Pani Małgorzaty Omelianiuk. Wójt, ponadto poinformował, iż 1 grudnia 2011 r. w fabryce
płyt HDF w Koszkach odbędą się „drzwi otwarte” dla sołtysów i mieszkańców gminy Orla.
Początek spotkania godz. 10.00.

Przewodniczący  Rady  podziękował  Wójtowi  Gminy  Orla  za  przedstawienie  informacji.
Następnie zwrócił się  do radnych z zapytaniem, czy będą zgłaszane pytania, bądź uwagi.
Dyskusji w danym przedmiocie nie podjęto.

Ad. 5. Przewodniczący Rady Gminy  stwierdził, iż kolejny punkt porządku obrad dotyczy
rozpatrzenia informacji o realizacji obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych. 
Oznajmił, iż informacje były przedmiotem analizy Komisji Rady Gminy Orla. Zwrócił się z
zapytaniem, czy do zapisów ujętych w informacji będą zgłaszane uwagi bądź zapytania.
Radni nie wnieśli pytań i uwag do informacji.
Informacje stanowią  załączniki Nr 6, 7, 8,  do protokołu.

Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy  przystąpił  do realizacji  kolejnego punktu porządku
obrad - ,,Podjęcie uchwał”. Oznajmił, iż pierwsza uchwała dotyczy zmian w budżecie gminy
na 2011 r. Zwrócił się z zapytaniem, czy będą w tej sprawie wnoszone uwagi bądź zapytania.
Pytań i wniosków radni nie zgłosili, w związku z czym Przewodniczący poddał projekt pod
głosowanie.
Rada Gminy Orla w wyniku jawnego głosowania (za – 14, przeciw – 0, wstrz. – 0) podjęła
uchwałę Nr VIII/42/11 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 r.
Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.

Przewodniczący Rady poprosił radnych o  zgłaszanie uwag  bądź zapytań do zapisów
ujętych  w  projekcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od
nieruchomości. W związku z brakiem pytań i wniosków poddał projekt pod głosowanie.

Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (za – 14, przeciw – 0, wstrz. – 0) podjęła
uchwałę  Nr  VIII/43/11 w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od
nieruchomości.

Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.

Przewodniczący Rady  Gminy oznajmił, iż kolejna uchwała dotyczy określenia wysokości
stawek podatku od środków transportowych.
Przypomniał radnym, iż treść uchwały była przedmiotem analizy na posiedzeniach komisji.
Następnie zwrócił się z zapytaniem do radnych, czy będą zgłaszane uwagi  bądź zapytania do
zapisów ujętych w uchwale.
W związku z tym, iż pytań i uwag radni nie zgłosili Przewodniczący Rady poddał projekt
uchwały pod głosowanie.
Rada  Gminy  w  wyniku  jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw  –  0,  wstrz.  –0)  podjęła
uchwałę  Nr VIII/44/11  w sprawie określenia  wysokości  stawek podatku od środków
transportowych.
Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Gminy przypomniał,  iż  radni  na  posiedzeniach  komisji
analizowali również projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i
deklaracji podatkowych. Poprosił o zgłaszanie ewentualnych wniosków lub zapytań.
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Do  projektu  uchwały  pytań  oraz  wniosków  nie  zgłoszono  wobec  czego  Przewodniczący
zarządził głosowanie.

Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę Nr VIII/45/11 w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji
podatkowych.
Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.

Kolejna uchwała dotyczyła zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu
Inwestycyjnego gminy Orla na lata 2009 – 2012. Przewodniczący Rady zauważył, iż była ona
również przedmiotem dyskusji na posiedzeniach Komisji  Rady Gminy Orla.  Zwrócił się z
zapytaniem, czy będą w tej sprawie wnoszone uwagi bądź zapytania. 

W związku  z  tym,  iż  radni  nie  zgłosili  innych pytań  Przewodniczący poddał  projekt
uchwały pod głosowanie.

Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę Nr VIII/46/11 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu
Inwestycyjnego gminy Orla na lata 2009 – 2012.
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.

Przewodniczący Rady poprosił radnych o  zgłaszanie uwag  bądź zapytań do zapisów ujętych
w projekcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  na Wójta  Gminy Orla.  W związku z
brakiem uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę Nr VII/47/11 w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Orla.
Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Gminy oznajmił,  iż  radni  na  posiedzeniach  komisji
analizowali  również  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany
studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Orla.
Przypomniał,  iż  przesłanki  powstania  uchwały  są  radnym znane.  Następnie  zwrócił  się  z
zapytaniem do radnych, czy będą zgłaszane uwagi  bądź zapytania do zapisów ujętych w
uchwale.
W związku z tym, iż pytań i uwag radni nie zgłosili poddał projekt uchwały  pod głosowanie.

Rada Gminy Orla w wyniku jawnego głosowania (za – 14, przeciw – 0, wstrz. – 0) podjęła
uchwałę  Nr  VIII/48/11 w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Orla.
Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.

Kolejny projekt uchwały dotyczył przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  terenów  przemysłowo-składowych  i  zabudowy
usługowo-produkcyjnej na gruntach wsi Topczykały w gminie Orla.  Przewodniczący Rady
Gminy Przypomniał radnym, iż treść uchwały była przedmiotem analizy na posiedzeniach
komisji. Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy będą zgłaszane uwagi  bądź zapytania do
zapisów ujętych w uchwale.
W związku z tym, iż pytań i uwag radni nie zgłosili poddał projekt uchwały  pod głosowanie.

Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę  Nr  VIII/49/11 w sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  terenów  przemysłowo-składowych  i  zabudowy
usługowo-produkcyjnej na gruntach wsi Topczykały w gminie Orla.
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Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, iż ostatnia uchwała dotyczy ustalenia stawek opłat
za zajęcie pasa drogowego.
Przypomniał radnym, iż treść uchwały była przedmiotem analizy na posiedzeniach komisji.
Następnie zwrócił się z zapytaniem do radnych, czy będą zgłaszane uwagi  bądź zapytania do
zapisów ujętych w uchwale.
W związku z tym, iż pytań i uwag radni nie zgłosili Przewodniczący Rady poddał projekt
uchwały pod głosowanie.
Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę Nr VIII/50/11 w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego.
Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu.

Ad. 7. W punkcie wnioski, interpelacje i zapytania radnych głos zabrali:

Radny M. Chmielewski zwrócił się z zapytaniem, dlaczego w dniu dzisiejszym nie została
podjęta dyskusja na temat wysokości podatku rolnego w 2012 r. Słyszy jak sołtysi siedzący z
tyłu szepcą, dlaczego nie mówi się o podatku rolnym na następny rok. Zwrócił się z prośbą do
Wójta Gminy o wyjaśnienie przyczyn nie podjęcia uchwały określającej wysokość podatku
rolnego w 2012 r. oraz o wyjaśnienie dlaczego pozostanie najwyższa stawka ogłoszona przez
Prezesa GUS. 

Wójt Gminy wyjaśnił, iż dyskusja na temat podatku rolnego była prowadzona na posiedzeniu
Komisji Planowania, Budżetu i Finansów. Decyzje o uchwaleniu podatku podejmuje Rada
Gminy Orla , a nie Wójt, sołtysi, czy też mieszkańcy. Poinformował, iż Prezes Głównego
Urzędu Statystycznego ogłosił (jak co roku) komunikat w sprawie średniej ceny skupu żyta za
okres  pierwszych  trzech  kwartałów 2011  r.  która  wynosi  74,18  zł  za  1  dt.  Stanowi  ona
podstawę ustalenia podatku rolnego. Wyraził pogląd, iż zaproponowana stawka jest w miarę
rzeczywista. Dodał, że Rada Gminy może ją obniżyć, ale ta decyzja skutkuje znaczną stratą
subwencji  wyrównawczej  z  budżetu  państwa oraz obniżeniem wpływów podatkowych do
budżetu  gminy.  Przytoczył  przykład,  że  w  przypadku  obniżenia  ceny  skupu  żyta  o  5  zł
spowoduje zmniejszenie w skali roku wpływów z podatku rolnego o ponad 70 tys. zł, zaś
subwencji  wyrównawczej  o  60  tys.  zł,  co  w  sumie  daje  130  tys.  zł  mniej  na  realizację
inwestycji.  Budżet  gminy  jest  w  ten  sposób  skonstruowany,  że  jeśli  nie  ma  środków
finansowych  -  nie  ma  inwestycji.  Ponadto,  Wójt  zasugerował  radnemu,  że  podczas
analizowania projektu budżetu na 2012 r. winien był mieć odwagę i  wypowiedzieć słowa
„Panie Wójcie obniżamy podatki, ale w zamian wykreślamy z budżetu zadanie polegające na
budowie GOK i kanalizacji w Orli”.

Radny M. Chmielewski stwierdził, iż analizując wysokość podatku rolnego z ostatnich kilku
lat  w Gminie Orla  (radny przytoczył  dane na temat podatku rolnego z ostatnich 4 lat),  a
podatki w tych latach nie były tak wysokie, jak planowane w 2012 r.,  nie zauważył,  aby
mniejsze wpływy podatkowe miały duży wpływ na funkcjonowanie Gminy: „po gminie Orla
nie widać kryzysu, a zrealizowane inwestycje to pasmo sukcesów”. Dodał, że na dzisiejszą
sesję przybył Prezes Podlaskiej Izby Rolniczej w Bielsku Podlaskim, którego zadaniem jest
m.in. ochrona interesów rolników. Następnie radny wnioskował o obniżenie ceny skupu żyta
do celów wymiaru podatku rolnego  ogłoszoną w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu
Statystycznego do 60 zł. 

Wójt  poinformował,  iż  temat  podatku  rolnego  był  poruszony  na  posiedzeniu  Komisji
Planowania Budżetu i Finansów i jeśli wolą radnego jest jego obniżenie to powinien w tej
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sprawie  wpłynąć  wniosek  wraz  z  stosownym  projektem  uchwały  przygotowany  przez
radnego.  Podkreślił  ponadto,  że  radny  dba  o  swoje  interesy  i  interesy  organizacji,  które
reprezentuje. Wczoraj nawet zwrócił się z prośbą o niewysyłanie dokumentów w sprawie nie
płaconego  podatku  do  komornika.  Ponadto  radnemu  jako  członkowi  Rady  Powiatowej
Podlaskiej Izby Rolniczej w powiecie bielskim powinny być znane wysokości wpłat, które
gmina ponosi na rzecz Izby Rolniczej, a które wynoszą 2% uzyskanych wpływów z podatku
rolnego wraz z odsetkami. W 2008 r. składka wynosiła 17 tys. zł , w 2009 r. - 15 tys. zł , w
2010 r. było to 10 tys. zł,  w 2011 r. to 12 tys. zł. Na 2012 zaplanowano kwotę w wysokości
19  tys.  zł.  Wyraził  pogląd,  iż  podejmując  się  obrony  rolników  niech  Izba  Rolnicza  np.
zrezygnuje z pobierania od gminy tych składek.

Głos zabrał  radny M. Chmielewski na wstępie poinformował, że w kwestii  niewysyłania
dokumentów do komornika występował w imieniu Kółka Rolniczego w Orli, a nie w swojej
prywatnej  sprawie.  Natomiast  o  procentowej  wysokości  składek  na  rzecz  Izb  Rolniczych
decydują przepisy wyższego rzędu, a nie Izby Rolnicze. Radny, ponadto poinformował, iż na
posiedzeniu  Komisji  Planowania  Budżetu  i  Finałów  nie  poruszał  kwestii  obniżenia  ceny
skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego, gdyż nie posiadał wszystkich informacji w tej
sprawie. 

Głos zabrał radny A. Gołub oznajmił, iż osobiście chciałby, aby podatek rolny był niższy, 
ale takie są realia, a zadania inwestycyjne trzeba realizować. 
Radny M. Chmielewski stwierdził, iż swego czasu podatek rolny wynosił 34 zł, i nic nie
stało na przeszkodzie, żeby inwestycje były realizowane.

Innych wypowiedzi nie odnotowano.

Ad. 8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielono w poprzednim punkcie.
Ad.  9. W  wolnych  wnioskach  Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  Panu  Mirosławowi
Roszczycowi  Przewodniczącemu  Rady  Powiatowej  Podlaskiej  Izby  Rolniczej  w  Bielsku
Podlaskim.
Pan  Mirosław  Roszczyc poinformował,  iż  Izba  Rolnicza,  prowadzi  m.in.  działalność
doradczą,  pomaga  w  wypełnianiu  wniosków  o  dopłaty  bezpośrednie,  obecnie  prowadzi
działania zmierzające do pełnego finansowania rolnikom podatku akcyzowego. Ponadto PIR
organizuje  szkolenia  w  zakresie  dopłat  i  dotacji  inwestycyjnych  (mikroprzedsiebirstwa  i
biogazowni).  Odnosząc się do składek,  które gmina odprowadza na rzecz Izby Rolniczej
poinformował,  iż  z  tych  funduszy  został  zorganizowany piknik  zbożowy,  a  także  piknik
wołowy  w  Szepietowie.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Powiatowej  Podlaskiej  Izby
Rolniczej w Bielsku Podlaskim nawiązał do ustalonej przez GUS za 3 kwartały 2011 ceny 1dt
żyta, która stanowi podstawę do ustalenia wysokości podatku rolnego na 2012 r. Stwierdził,
że w związku z tym, iż stawka jest o 100% wyższa od kwoty z ubiegłego roku inne koszty
również ulęgnął wzrostowi. Zaapelował o racjonalną politykę podatkową – aby nie odbywała
się ona kosztem rolników.

Wójt Gminy  stwierdził,  iż Izby Rolnicze najpierw powinny, coś od siebie zaoferować, a
potem  wymagać  od  innych.  Następnie  Wójt  ponownie  przedstawił  skutki  budżetowe
obniżenia ceny skupu żyta. Nadmienił,  że w trudnych sytuacjach, będzie można rozważyć
kwestie umorzeń podatku rolnikom.
Pan M. Roszczyc oznajmił, iż umorzenia to kwestia uznaniowa, która wynika z ordynacji
podatkowej, lecz nie jest to rozwiązanie trudnej sytuacji, a tym bardziej, że często ludzie są
honorowi i nie chcą się zwracać o umorzenie podatku.

W dalszej części dyskutowano na temat odpłatnej pomocy PIR w wypełnianiu wniosków o
dopłaty bezpośrednie .
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Radny M. Chmielewski zwrócił się z zapytaniem, czy jego wniosek o obniżenie ceny skupu
żyta do celów wymiaru podatku rolnego do 60 zł zostanie przegłosowany.

Pan Marek Kułakowski Radca Prawny Urzędu Gminy poinformował, iż w tej sytuacji nie
ma nad czym głosować, gdyż po pierwsze nie jest to wniosek o zmianę porządku obrad, a po
drugie nie ma stosownego projektu uchwały w tej sprawie.

Radny M. Chmielewski w związku powyższym wnioskował o podjęcie stosownej uchwały
na następnej sesji Rady Gminy Orla.

Na tym dyskusję w danej sprawie zakończono.

Ad.10. W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Gminy
podziękował radnym i osobom zaproszonym za udział w sesji po czym zamknął obrady. 

   Protokołowała    Przewodniczący Rady

Mariola Kubajewska                                   Aleksander Klin
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